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Bemutatkozás 

MiklósKovács Janka vagyok, harmadéves fizika alapszakos hallgató, biofizikus szakirányon. 
Egy évig voltam Fizika szakterületi koordinátor a TTK HÖKben, azután február óta szociális                         
elnökhelyettes. Tavaly február óta vagyok választmányi delegált, 1 évig a fizika szakterület                       
részéről, azután pedig tisztségemből adódóan. Emellett tavaly nyár óta a Fizika Intézeti Tanács                         
delegált voltam, most pedig Kari Tanács delegált vagyok, korábban pedig voltam a Kari                         
Ösztöndíjbizottság fizika szakterületi póttagja. 
 
Motiváció 

Mindig érdekeltek az ösztöndíjak, és szakterületi koordinátorságom során is sokszor találkoztam                     
ezekkel kapcsolatos kérdésekkel, ezért is jelentkeztem KÖB póttagnak annak idején(, miután                     
egy önképző és egy bevonó hétvégén is részt vettem szociális ügyekkel foglalkozó szekción,                         
hogy ezáltal átfogóbb ismereteket szerezzek a pályázatokról). A KÖB póttagság során szerzett                       
tapasztalataimat szerettem volna kamatoztatni, mikor először pályáztam szociális               
elnökhelyettesnek. 
Kilenc hónap alatt, amit ebben a tisztségben töltöttem, sok új dolgot tanultam meg és most már                               
valóban, a gyakorlati tapasztalataimból kiindulva mondhatom, hogy ezzel a területtel szeretnék                     
foglalkozni. 
 
KÖB működése 

A jelenlegi KÖB nagyjából fele tapasztalt emberekből áll, ők biztosan tudják mit, mikor, hogyan                           
kell elbírálni, képben vannak a neptunnal és a páyázatokkal, emellett pedig kellően aktívak az                           
eredményes munkához. A KÖBnek viszont egy jelentős része új, vagy szinte teljesen inaktív,                         
rájuk sajnos nem tudtam számítani a legutóbbi időben, ezen szeretnék minél inkább változtatni. 
Természetesen egy hozzáértő, lelkes KÖB fenntartása a szociális elnökhelyettes feladata, de erre                       
csak akkor van lehetőség, ha megfelelő alapanyagból dolgozhat, ehhez a szakterületi                     



koordinátorok segítségére lesz szükségem. Emellett pedig, ugyan, csak részben vagyok tisztában                     
a jelenlegi tagok terveivel a jövőre nézve, de úgy vélem, hogy a mostani csapat aktív részével                               
kinevelhető egy szakmailag kompetens, aktív, tettrekész bizottság. 
Amiben biztos vagyok, hogy most sok új ember kerül majd be a bizottságba, rájuk                           
mindenképpen figyelni fogok és felkészítem őket a várható feladatokra. A régieknek pedig                       
szintén szeretnék készíteni egy anyagot a pályázatok bírálásáról, ennek szoctámra vonatkozó                     
részéhez Balogh Dániel már felajánlotta segítségét. 
 
Alapelvek 

 
Egy olyan bizottságban, ahol állami pénzekről és hallgatók juttatásairól döntenek, a legtöbb                       
dologra szigorú szabályok vonatkoznak. Emellett azonban akadnak olyan döntések is, amikre                     
nincs konkrét szabályozás, irányadó elveket azonban lefektethetünk, amire a jövőben is                     
támaszkodhatnak a KÖB mindenkori tagjai. Ennek megoldására régi terv, hogy készítsünk KÖB                       
alapelveket, illetve ezt már el is kezdtük. 
Alapelvek felállítására egyre nagyobb szükség lesz, mert lassan már minden pályázatunk leadása                       
és bírálata elektronikusan történik, és kevesebb a személyes kommunikáció a bizottsági tagok                       
között. Mindenképpen szeretném a küldöttgyűlés elé terjeszteni az alapelvek KÖB által is                       
támogatott verzióját a következő ülésen. 
 
Pályázatok 

A pályázataink az utóbbi időben alapvetően rendben voltak, nem kellett nagy változtatásokat                       
véghezvinni. A legtöbb pályázatot csak a törvényekhez, szabályzatokhoz kellett igazítanunk,                   
vagy az évek múlása miatt megváltozott körülményekhez, illetve az űrlapokat integrálni a                       
Neptunba. Éppen ezért nem is szeretnék minden pályázatra kitérni, csak néhányat részleteznék. 
 

Rendszeres szociális ösztöndíj 

Ennek a kiírásában szükség lenne némi módosításra, ezt már elkezdtük összeszedni a KÖBbel.                         
A jobban átlátható kiírás és űrlapkészítés érdekében, illetve a pályázás egyszerűsítése                     
szempontjából a családtagokra vonatkozó kategóriákat és igazolásokat kellene több részre                   
bontani. 
Ezen kívül fontos levonni a konzekvenciákat a legutóbbi módosításokkal kapcsolatban, és                     
figyelembe venni a beérkezett hallgatói véleményeket. Esetleg egy kérdőív készítését is                     
megfontolnám ezzel kapcsolatban, bár ezt fontos lenne tágabb körben is megvitatni. 
 

Egyszeri MA/MSc ösztöndíj 



Ahogy már a tavalyi pályázatomból is írtam erről, szeretném, ha a frissen beiratkozott                         
mesterszakos hallgatók is részesülhetnének korábbi tanulmányaik értékeléseként tanulmányi               
ösztöndíjban, ugyanis ezt a törvényi szabályozás megengedi. 
Több fórumon is megpróbáltunk ennek kivitelezésére megfelelő formát kialakítani, erről írtam az                       
év végi beszámolómban. Végül a legideálisabbnak a felvételi pontszámok alapján történő                     
ösztöndíj szétosztás tűnt, ez azonban meghiúsult a Tanulmányi Osztállyal való egyeztetés után. 
Megválasztásom esetén szeretnék erre kidolgozni egy megfelelő pályázási rendszert. 
 

Rendszeres tudományos ösztöndíj 

A mostani félévben tapasztaltak alapján fontos átgondolni a pályázati kiírást, és a hallgatók                         
kategorizálását is. Igazságosabb lenne például, ha a pályázat leadása előtti féléves adatok alapján                         
osztanánk a hallgatókat alap, mesterszakos és doktorandusz kategóriákba. 
A változtatásokkal kapcsolatban már folytattam egyeztetést a jelenlegi tudományos biztossal és a                       
TTK DÖK elnökével is. 
 
Neptun 

Az aktuális félév legnagyobb újdonsága a Neptun volt. Persze korábban is voltak már rendszeres                           
és rendkívüli pályázataink a tanulmányi rendszerünkben, de ilyen összetett űrlap és ekkora                       
mennyiségű pályázat korábban nem fordult elő. 
Sajnos, ahogy ezzel a hallgatók jelentős része találkozott is, de legalább hallott róla, nem                           
működött kifogástalanul a rendszer. Ennek javítása nem rajtunk múlik, de ami biztosan                       
elengedhetetlen, hogy jobban felkészüljünk az esetlegesen fellépő problémákra. 
A KÖB tagoknak ebben a félévben lesz alkalmuk gyakorlatot szerezni a pályázatok bírálásában,                         
mivel már a többi pályázat is Neptunban van, ebből kifolyólag a bírálás is ott történik. A                               
felkészülés alatt inkább az állandó készenlétet és odafigyelést értem. Erre mindenképpen                     
szeretnék a jövőben nagy figyelmet fordítani. 
 
Átláthatóság 

A TTK HÖK alapelvei között szerepel ez a pont: “A TTK HÖK működésének a hallgatók felé                               
átláthatónak kell lennie, így a kezelésében lévő pénzügyi keretekről, azoknak változásairól és a                         
keretekről való költekezésekről folyamatosan beszámol.”, mely tulajdonképpen a szociális és a                     
gazdasági elnökhelyettesre vonatkozik. Erre továbbra is nagy hangsúlyt kell fektetni, és minden                       
fórumot ki kell használni, mint a HÖK honlap vagy a Tétékás Nyúz. Mivel a keretekről nem egy                                 
személy dönt, hanem egy bizottság, ezért a beszámolásba is bevonnám a bizottság többi tagját, ezzel                             
némileg csökkentve a KÖB elnök terhelését, és átfogóbb tudást biztosítva a KÖB tagjainak. 
 



Kommunikáció 

Azt hiszem ez az egyetlen amiről sikerült tanúbizonyságot tennem, hogy nem a legnagyobb                         
erősségem. Alapvetően nem a személyes, HÖKön belüli, vagy emailes kommunikációval van                     
problémám, hanem a nagyobb lélegzetvételű komolyabb, nyilvános fórumokon folyó                 
kommunikáció a gyengém. 
 

Emailes kommunikáció 

A legfontosabb a napi szintű figyelem, emailolvasás, főleg kritikus időszakokban. Erre                     
mindenképpen jobban szeretnék figyelni, az elmúlt hónapokban ugyanis voltak döcögősebb                   
időszakok, ez viszont abból is adódott, hogy az átállás miatt sokkal több, kb 2,5szer annyi                             
email érkezett, mint amennyi várható volt. 
 

Honlap, facebook oldal 

Az egyik legfontosabb, de sajnos nem a legátláthatóbb kommunikációs felületünk a TTK HÖK                         
honlap. Fontos lépés lenne, ha az ösztöndíjainknak külön honlapot tudnánk létrehozni, ennek                       
első lépései már megtörténtek, tulajdonképpen csak információkkal kell feltölteni az új oldalt.                       
Ezen kívül a legtöbb embert elérő csatornáink a facebook és a levelezőlisták. Ezeknek gyors                           
frissítése is napi teendő, illetve, hogy mindez jól működhessen természetesen a szakterületi                       
koordinátorokkal való együttműködés is szükséges. 
 

Blog 

Sajnos februári megválasztásom után szembesültem vele mennyi dolgom is lett hirtelen és ennek                         
következménye képpen az ösztöndíjas blogot elhanyagoltam. Jelenleg nagy jelentőséggel bírna                   
ez a blog, éppen ezért is szeretném folytatni/feléleszteni ezt a blogot. Remélem ehhez kapok                           
majd némi segítséget a KÖB tagjaitól is. 
 

Tétékás Nyúz 

Az átláthatóságunk és a hallgatók informálása szempontjából is kiemelt fontosságú, hogy a kari                         
lapunkban is megjelenjenek cikkek az ösztöndíjak és a kereteink jelenlegi állásáról. Ezt                       
mindenképpen folytatnám az eddigiekhez hasonlóan. 
 
Elnökhelyettesi tevékenység 

A szociális elnökhelyettesi tisztséghez hozzátartoznak bizonyos delegáltságok és elnökhelyettesi                 
feladatok. Mivel az elmúlt több, mint másfél évben választmányi delegált voltam, és bő fél éve az                               
EHÖK Küldöttgyűlésében is delegált vagyok, már van némi gyakorlatom, úgy érzem, jól tudom                         
képviselni a TTKs hallgatók érdekeit. Mivel már jó ideje tisztségviselő vagyok, több munkahétvégén                         



vehettem részt, bevonó és önképző hétvégék szervezésében is segédkeztem, így úgy érzem ebben van                           
kellő gyakorlatom. 
Ha pedig a szó legszorosabb értelmében kell helyettesítenem az elnököt valamilyen ülésen,                       
megbeszélésen, azt is szívesen végzem el, illetve emellett is mindenben a segítségére leszek. 
 
Köszönöm, hogy elolvastad a pályázatomat. Bármilyen kérdést, észrevételt szívesen fogadok                   
emailben és személyesen is. 
 

MiklósKovács Janka 
Fizika szakterületi képviselő 

mikloskovacs.janka@ttkhok.elte.hu 


